
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. maj 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1061 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1061:  

”Synes ministeren, at der tilbydes behandling af sygdommen SMA (spinal muskelat-

rofi) på niveau med vores nabolande og resten af Europa, eller er der særlige forhold  

som gør sig unikt gældende i Danmark, som betyder at behandlingen ikke er egnet  

for disse børn og unge i Danmark?” 

 

Svar: 

I Danmark har vi et uafhængigt råd, Medicinrådet, der udarbejder anbefalinger af, 

hvilke nye lægemidler der skal være mulige standardbehandlinger på landets syge-

huse. Rådet vurderer, om der er et rimeligt forhold mellem den kliniske værdi af læ-

gemidlet og omkostningerne ved behandling med lægemidlet. Dette er et væsentligt 

element i at sikre mest mulig sundhed for pengene. 

 

Jeg kan oplyse, at Medicinrådet har oplyst, at der den 29. juni vil blive afholdt et eks-

traordinært rådsmøde, hvor Rådet vil vurdere om den nuværende anbefaling af Spin-

raza skal ændres. 
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